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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   31 de juliol de 2017 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Sílvia Ripoll Genovart,  secretària accidental 
 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació, si s’escau, de les actes de 12 de desembre de 2016, 29 de maig de 2017 i 26 de juny de 
2017. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals AA, UIA i PSOE, de suport al 
poble rifeny. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de pròrroga del servei de gestió de la Piscina Municipal. 
4. Aprovació, si s’escau, del Pla d’ordenació i gestió sostenible del litoral d’Artà i incorporació, a 
aquest, dels acords del Subcomitè de Xarxa Natura 2000 de la CMAIB. 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord entre la Policia Local i l’Ajuntament d’Artà en concepte de 
complement retributiu de productivitat per serveis extraordinaris en substitució dels festius (prolongació 
de jornada). 
6. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta Govern Local de 19 de juliol de 2017 relatiu a la 
designació de les festes locals per a l’any 2018. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a eliminar l’ús de 
coets per anunciar les festes. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per subvencionar el 
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transport als estudiants d’educació postobligatòria (cicles superiors i batxillerats) que han d’anar fora 
del municipi per poder realitzar els seus estudis. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a l’adequació, la neteja 
i el manteniment del camí de Can Pentinat, a la Colònia de Sant Pere. 
10. Aprovació, si s’escau, del compte general de l’exercici de 2016. 
11. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2017. 
12. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de 12 de desembre de 2016, 29 de maig de 2017 i 26 de juny 
de 2017 
 
Com que no tenen res a dir, els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal 
de membres del consistori i tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 12 de desembre de 
2016, 29 de maig de 2017 i 26 de juny de 2017. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals AA, UIA i PSOE, de 
suport al poble rifeny 
 
La regidora Comas explica que hi ha rifenys que viuen a Artà i que els voldria donar la paraula perquè 
expressin, davant aquest plenari, la situació que es viu al seu país d’origen. 
 
Tot seguit, Hicham Ayadi i Aali Wajdi, residents a Artà, expliquen quina és la situació que es viu al seu 
país i la problemàtica que tenen a causa de les guerres, les d’abans i les actuals, la corrupció i la manca 
d’ajut del Regne del Marroc pel que fa a cobrir les necessitats bàsiques com hospitals, per exemple. 
Preguen ajuda per al seu poble i que s’exerceixi més pressió internacional al Regne del Marroc.  
 
Posteriorment, la regidora llegeix la moció, que es transcriu a continuació: 
 
<<Atesa la hogra , la humiliació i la marginació social, cultural i econòmica del Rif per part del Regne 
del Marroc des de la seva independència (1956). 
 
Atesa la responsabilitat d’actors estrangers com l’Estat espanyol, que encara no ha reconegut la seva 
autoria en els bombardejos químics entre 1921 i 1927 de la zona (prohibits pel Tractat de Versalles de 
1919 i el Protocol de Ginebra de 1925), causants —juntament amb els de Napalm de Hassan II (1956-
1959)— de l’elevat nombre de casos de càncer al Rif (70 % del país); 
 
Atès l’inici de les mobilitzacions i la creació de moviments populars pacífics en el Rif i a l’estranger 
(Hirak), arran de la mort de Mohssin Fikri el 28 d’octubre de 2016, un jove venedor ambulant de peix 
que va ser triturat en un camió de recollida de fems quan intentava recuperar la seva mercaderia 
requisada per forces policials; 
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Atès que les mobilitzacions s’han estès per altres ciutats i pobles del Marroc sempre de forma pacífica; 
 
Atès l’enviament desmesurat i preocupant de més efectius de diferents cossos policials i militars allà on 
se celebren les diferents convocatòries del Moviment Popular Rifeny i, en especial, a Alhucemas i a 
Imzouren i també a altres pobles i ciutats del Rif —un lloc per si militaritzat des de 1958 per decret— i 
l’ús desmesurat de la força contra els manifestants pacífics que donen suport al Moviment Popular 
Rifeny; 
 
Ateses les demandes legítimes del Moviment Popular Rifeny, com són la creació d’hospitals oncològics 
a Alhucemas i Nador, centres sanitaris, universitats, carreteres, feina, el reconeixement real i efectiu de 
la llengua i la cultura amazigues, la desmilitarització de la regió d’Alhucemas, l’avanç en les polítiques 
d’igualtat o acabar amb la corrupció, entre d’altres, i, després de la repressió exercida pel Majzen 
(l’aparell polític de la casa reial que envolta una monarquia teocràtica que reserva competències clau al 
rei: interior, assumptes religiosos, exèrcit, judicatura, formació de govern i dissolució del Parlament, a 
més de controlar i exprimir l’economia de l’Estat), l’alliberament de les persones detingudes i 
segrestades, la retirada de càrrecs i la fi de la persecució d’activistes; 
 
Atès l’empresonament de nombroses persones activistes i periodistes (el Moviment Popular Rifeny les 
xifra en més de 300 persones, totes elles joves, dones com Silia Ziani, un noi amb síndrome de Down, 
un malalt de càncer, etc.), sense respectar els drets humans i sense cap garantia jurídica, com denuncien 
les misseres de les acusades i l’Associació Marroquí de Drets Humans (AMDH), Human Rights Watch 
(HRW) i Amnistia Internacional (AI); 
 
Atès que el Moviment Popular Rifeny ara s’ha expandit encara més, després de les detencions de tots 
els dirigents, que les mobilitzacions continuen arreu de la geografia rifenya i que a Europa són cada 
vegada més multitudinàries atesa la nombrosa comunitat rifenya als països europeus; però atès que 
també la repressió del Govern marroquí s’ha accentuat reprimint les manifestants a les platges, a les 
muntanyes i arreu; 
 
Atesa la convocatòria d’una marxa milionària de tots els pobles i ciutats del Rif i juntament amb la 
tornada de la diàspora rifenya establertes a les Illes Balears i a la resta d’Europa, mobilització que va 
convocar la portaveu del Moviment Popular Rifeny, abans que la detinguin, per a dia 20 de juliol de 
2017, data que recorda la Batalla d’Annual i fa l’ullet al Moviment 20 de Febrer Marroquí, una de les 
fonts que nodreix el Moviment Popular Rifeny actual; 
 
Atesa la instrumentalització i la criminalització dels aixecaments i el silenci mediàtic pel Regne i pels 
mitjans de comunicació, i la connivència de l’Estat espanyol i de la UE; 
 
Atesa la repressió de l’aparell estatal marroquí que s’exerceix també damunt la diàspora, com demostra 
l’acomiadament de dues treballadores del Banc Popular Marroquí un dia després de participar en una 
convocatòria de solidaritat amb el Rif a Madrid i la difusió de les seves imatges per les xarxes socials, i 
atès que comptem amb població originària de les zones de les mobilitzacions al municipi; 
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Per aquests motius, es proposa al Ple l’adopció del següents 
 
ACORDS: 
 
1. Expressar el rebuig de l’Ajuntament d’Artà de forma incondicional davant qualsevol tipus de 
violència que s’exerceixi contra la llibertat d’expressió de la població del Rif. 
 
2. Condemnar el menyspreu i la manca de respecte als drets humans i el segrest de la llibertat 
d’expressió de la ciutadania rifenya i dels mitjans de comunicació per les autoritats del Regne del 
Marroc. 
 
3. Instar el Govern de les Illes de les Balears a reclamar la llibertat de totes les persones activistes del 
Moviment Popular Rifeny i, també, a recomanar al Govern del Marroc la desmilitarització del Rif com 
a mesura per crear espais de confiança i per garantir l’exercici d’un diàleg normalitzat. 
 
4. Donar suport a les reivindicacions justes i democràtiques del Moviment Popular Rifeny i, en especial, 
a les reclamacions del Comunicat de la Coordinadora Europea de Suport al Moviment Popular Rifeny 
de 6 de juny de 2017, i instar les institucions pertinents, el Govern espanyol i la CE, a pressionar al 
Regne de Marroc per satisfer-les de forma pacífica, així com reconèixer el Moviment Popular Rifeny 
com a interlocutor polític a la mesa de negociacions. 
 
5. Instar el Govern a assumir la responsabilitat de la utilització d’armament químic al Rif per l’exèrcit 
espanyol dirigit per Alfons XIII com a crim de guerra, i a reparar el dany ocasionat. 
 
6. Hissar les banderes del Rif i del poble amazic cada 20 de juliol com a mostra de suport al poble 
rifeny, data en què estan convocades una vaga al Marroc i manifestacions a tot arreu. 
 
7. Donar trasllat d’aquest acord als Comitè de Solidaritat amb el Moviment Popular Rifeny, al 
Parlament de les Illes Balears, al Congrés dels Diputats, al Govern d’Espanya, al Consolat del Marroc a 
Illes Balears, a l’Ambaixada del Marroc a Madrid i als mitjans de comunicació locals.>> 
 
La regidora del PI, Sra. Sureda, diu que estan a favor de qualsevol acte a favor dels drets humans i el 
respecte cap a les persones. Hi ha d’haver uns mínims que s’han de complir i el Marroc, que a més té les 
possibilitats, no ho fa. Està actuant amb el poble rifeny de la mateixa manera que actua amb el sahrauí. 
Pensa que Europa ha de fer entendre al Marroc que això ha de canviar. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, explica que podria estar d’acord amb el punt primer de la moció, també 
amb el segon, i fins i tot amb algun altre, però que no pot estar d’acord amb el punt cinquè, perquè ell té 
molt present que molta de la gent que va anar a lluitar en aquella guerra eren mallorquins, amb la 
tragèdia que això suposava per a les famílies d’aquests joves que partien a lluitar. Ara, 100 anys 
després, pensa que no se’ls pot demanar això i retreure el que van fer, perquè, si és així, s’hauria de fer 
en totes les actuacions similars que ha tengut Espanya, des de Colón fins a dia d’avui. Desitja que el Rif 
i tots els països que es trobin en aquestes situacions trobin una sortida i que els vagi molt bé, però en 
aquesta votació el seu vot serà l’abstenció. 
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El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, vol donar les gràcies als dos intervinents del Rif per les seves 
paraules i per contar-nos de primera mà el que passa allà. 
 
La regidora d’AA, Sra. Comas, vol respondre al Sr. Lliteras i diu que els bombardejos que es feren 
estaven prohibits, no la guerra, però sí algunes pràctiques que, tot i així, s’utilitzaren. D’altra banda, 
també vol dir que, efectivament, a Espanya també es patí molt, perquè, a les guerres, sempre hi van els 
més desfavorits i per a molta gent d’aquí això va ser una vertadera tragèdia. 
 
El Sr. Lliteras també vol donar les gràcies a les dues persones del Rif que han intervingut. 
 
El batle, Sr. Galán, també els ho agraeix. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1. Expressar el rebuig de l’Ajuntament d’Artà de forma incondicional davant qualsevol tipus de 
violència que s’exerceixi contra la llibertat d’expressió de la població del Rif. 
 
2. Condemnar el menyspreu i la manca de respecte als drets humans i el segrest de la llibertat 
d’expressió de la ciutadania rifenya i dels mitjans de comunicació per les autoritats del Regne del 
Marroc. 
 
3. Instar el Govern de les Illes de les Balears a reclamar la llibertat de totes les persones activistes del 
Moviment Popular Rifeny i, també, a recomanar al Govern del Marroc la desmilitarització del Rif com 
a mesura per crear espais de confiança i per garantir l’exercici d’un diàleg normalitzat. 
 
4. Donar suport a les reivindicacions justes i democràtiques del Moviment Popular Rifeny i, en especial, 
a les reclamacions del Comunicat de la Coordinadora Europea de Suport al Moviment Popular Rifeny 
de 6 de juny de 2017, i instar les institucions pertinents, el Govern espanyol i la CE, a pressionar al 
Regne de Marroc per satisfer-les de forma pacífica, així com reconèixer el Moviment Popular Rifeny 
com a interlocutor polític a la mesa de negociacions. 
 
5. Instar el Govern a assumir la responsabilitat de la utilització d’armament químic al Rif per l’exèrcit 
espanyol dirigit per Alfons XIII com a crim de guerra, i a reparar el dany ocasionat. 
 
6. Hissar les banderes del Rif i del poble amazic cada 20 de juliol com a mostra de suport al poble 
rifeny, data en què estan convocades una vaga al Marroc i manifestacions a tot arreu. 
 
7. Donar trasllat d’aquest acord als Comitè de Solidaritat amb el Moviment Popular Rifeny, al 
Parlament de les Illes Balears, al Congrés dels Diputats, al Govern d’Espanya, al Consolat del Marroc a 
Illes Balears, a l’Ambaixada del Marroc a Madrid i als mitjans de comunicació locals. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de pròrroga del servei de gestió de la Piscina Municipal 
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El batle explica que al mes d’octubre acaba la concessió de la gestió de la Piscina Municipal, després de 
20 anys, i que, d’acord amb els plecs, es vol prorrogar per 5 anys més. Les raons objectives per voler 
prorrogar el contracte són, d’una banda, la manca de queixes dels usuaris en tot aquest temps en el 
registre municipal; en el fulls de reclamació de la piscina, en aquests 20 anys tan sols n’hi ha hagut una, 
que tractava sobre un problema amb l’accessibilitat a la piscina, que es va resoldre; s’ha demanat opinió 
als centres educatius que hi fan feina i tres han respost molt satisfactòriament. I, d’altra banda, 
subjectivament, pensa que la piscina és un eix vertebrador dels veïns d’Artà, que fa un servei als infants, 
joves i grans, actuacions amb gent que pateix malalties, etc. 
 
Tot i voler prorrogar, també pensa que s’haurien de revisar algunes coses, perquè ja fa 20 anys que 
començaren i es poden millorar moltes coses, com per exemple el tema de l’eficiència energètica i 
altres. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que és una llàstima que la informació es doni ara, al plenari, 
perquè no la poden valorar. Es va demanar un informe que justificàs la renovació, si els usuaris estaven 
contents, si es compleixen els plecs de la concessió o si saben si la idoneïtat de les condicions 
contractuals que es volen renovar s’adeqüen a la realitat d’avui dia, perquè en 20 anys ha canviat molt, i 
no tenen clar que tot això hagi quedat contestat. En aquests casos, pensa que la transparència ha de ser 
absoluta i, encara que, en principi, pensaven votar-hi en contra, a la vista d’això s’abstindran. 
  
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que a les comissions informatives es demanà que s’explicàs si hi 
havia hagut problemes en tot aquest temps i es va parlar que es podria fer, abans del Ple, una reunió de 
portaveus, però això no s’ha fet i, ara, al Ple, expliquen tot això. Manifesta que el seu vot serà 
l’abstenció. 
 
El batle, Sr. Galán, diu que pareix que estan a una ciutat gran on no es té accés a la informació ni se sap 
res del que passa, i no a un poble petit com aquest. Ja es va dir a les comissions informatives que tots 
sabien quina era la situació de la piscina, la mateixa gent que va signar el contracte i que l’ha seguit 
durant tot aquest temps, i ara diu que no és transparent. Pensa que això no és així. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que votaran a favor i estan d’acord amb el que ha dit el batle quant a la 
total transparència i que tothom ha d’assumir la seva responsabilitat. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, demanaria assumir, com a Equip de Govern, l’impuls de l’estalvi 
energètic. 
 
El Sr. Alzamora vol contestar que ells estan al Ple i estudien la documentació que se’ls envia; clar que 
la poden demanar, però creu que se’ls ha de facilitar i creu que hi ha preguntes que no s’han respost. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
 
1. Prorrogar el servei de gestió de la Piscina Municipal amb el Club Natació d’Artà, SL, representada 
per Guillermo Roser Puigserver, per un període de 5 anys més, prorrogables per un altre període de 5 
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anys més, sempre que s’acordi per ambdues parts amb una antelació de dos mesos a la finalització del 
termini d’aquesta pròrroga, tal com especifiquen els plecs de clàusules tècniques i 
economicoadministratives que varen regir el concurs d’aquesta concessió, aprovats pel Ple de 18 de 
setembre de 1997. 
 
2. Trametre aquest acord al Club Natació d’Artà, SL. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, del Pla d’ordenació i gestió sostenible del litoral d’Artà i incorporació, a 
aquest, dels acords del Subcomitè de Xarxa Natura 2000 de la CMAIB 
 
La regidora de Medi Ambient, Sra. Comas, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que al mes de desembre de 2015 aquest Ajuntament va incorporar, com a marc de les actuacions 
per a una gestió sostenible del litoral del terme municipal, el document Pla d’ordenació i gestió 
sostenible del litoral d’Artà, que ha servit de guia per entomar algunes problemàtiques puntuals i 
procediments administratius, com ara diferents al·legacions a l’aprovació del Pla especial ruta d’Artà a 
Lluc a peu (GR-222), impulsada pel Consell de Mallorca; el trànsit no autoritzat de cavalls per dins del 
sistema dunar de sa Canova; o el trànsit de persones incorrectament dirigit a la platja de cala Mitjana pel 
seu sistema dunar; 
 
Vist que aquest document va ser remés a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca, i que ha 
estat assumit com una “aportació prou documentada i de gran vàlua per a la conservació dels LIC i 
ZEPA del litoral d’Artà”  pel Subcomitè de Xarxa Natura 2000, reunit el passat 26 de maig de 2017, en 
què s’informà favorablement sobre la proposta d’exclusió d’afectació d’acord amb el punt sisè apartat 
a.2.b de la circular del conseller de Medi Ambient, Agricultura i Pesca, sobre la tramitació 
d’avaluacions ambientals; 
 
Vist que en data 18 de juliol de 2017 va entrar al registre d’aquest Ajuntament un ofici signat per 
Miquel Mir Gual, director general de la Direcció General d’Espais Naturals i Biodiversitat, amb què 
s’informa favorablement sobre la sol·licitud d’autorització per implementar el Pla d’ordenació i gestió 
sostenible del litoral d’Artà, en l’àmbit del Parc Natural i la Península de Llevant;  
 
Per tot l’anterior, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1.  Aprovar el Pla d’ordenació i gestió sostenible del litoral d’Artà, al qual s’han d’incorporar els acords 
del Subcomitè de Xarxa Natura 2000 de la CMAIB. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca.>> 
 
La Sra. Comas diu que es necessitava una diagnosi que avançàs una sèrie de propostes per envestir 
aquestes problemàtiques. 
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El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que estan d’acord amb tot allò que suposi protecció del territori i 
creuen que és una passa molt important per al consistori. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’ha llegit tot el document detingudament i pensa que hi ha 
coses que no són correctes, com per exemple prohibir cans per sempre a les platges, eliminar o castrar 
els moixos, prohibir cavalls i eliminar cabres, etc. Amb aquest tipus de coses no hi estan d’acord. 
Enumera una per una les condicions establertes per a cada tipus d’activitat a cada cala o emplaçament 
del litoral, posant en qüestió l’adequació amb la realitat del que es diu al Pla, quant als aparcaments, a la 
presència de cavalls, serveis, etc., i la vertadera necessitat d’algunes restriccions, regulacions i 
prohibicions. Pensa que és un document que no reflecteix la realitat ni les vertaderes necessitats que es 
tenen a dia d’avui. 
 
La Sra. Comas vol agrair al Sr. Lliteras la seva intervenció i només vol dir-li que es tracta d’un 
document científic i tècnic, que s’ajusta a la legalitat vigent i està informat favorablement per la 
Comissió de Medi Ambient. Hi ha una pressió turística molt forta i sí que s’han de restringir 
determinades activitats en alguns casos. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
 
1.  Aprovar el Pla d’ordenació i gestió sostenible del litoral d’Artà, al qual s’han d’incorporar els acords 
del Subcomitè de Xarxa Natura 2000 de la CMAIB. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca. 
 
 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord entre la Policia Local i l’Ajuntament d’Artà en concepte de 
complement retributiu de productivitat per serveis extraordinaris en substitució dels festius 
(prolongació de jornada) 
 
El batle explica que es tracta de la ratificació de l’acord que es va prendre entre la Policia Local i 
l’Ajuntament d’Artà en la Mesa de Negociació Col·lectiva, el qual es transcriu a continuació: 
 
<<ACORD ENTRE LA POLICIA LOCAL I L’EXCM. AJUNTAMENT D’ARTÀ, EN CONCEPTE 
DE COMPLEMENT RETRIBUTIU DE PRODUCTIVITAT PER SERVEIS EXTRAORDINARIS EN 
SUBSTITUCIÓ DELS FESTIUS (PROLONGACIÓ DE JORNADA) 
 
Artà, 12 de juny de 2017 
 
REUNITS 
 
D’una part,  Manuel Galán Massanet, actuant en nom i representació de l’Ajuntament d’Artà, en 
qualitat de batle president d’aquesta entitat. 
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D’una altra part, Diego Jorquera Barceló, actuant en nom i representació del personal funcionari en 
qualitat de delegat de personal, en virtut de les facultats que li confereixen la Llei 9/1987, de 12 de juny. 
 
Ambdues parts es reconeixen amb poder, competència i legitimació suficient per formalitzar aquest 
acord, adoptat dins l’àmbit de la Mesa General de Negociació i, atenent això, 
 
EXPOSEN 
 
I. Fins al moment actual, per part del col·lectiu de la Policia Local de l’Ajuntament d’Artà, venen 
desenvolupant les tasques de la seva professió amb un sistema de torn de treball cíclic format de 3 dies 
treballats seguits de dos lliures (3T, 2L, 3M 2 L)  amb cobertura de 06:50 hores a 23:10 hores durant els 
365 dies de l’any, que impliquen certes situacions que afecten la seva condició laboral, bé perquè durant 
el seu servei ordinari li correspon acudir a prestar servei en un dia festiu dels legalment establerts per la 
normativa que li és d’aplicació (18 dies anuals, dies 24 i 31 de desembre , 16 de gener i 7 d’agost 
inclosos) i no pot doncs gaudir-lo a la data assenyalada, o bé perquè durant el seu servei ordinari no li 
correspon prestar servei en un dia festiu dels indicats anteriorment per quant gaudeix del seu dia de 
franquesa i en conseqüència malgrat gaudeix del festiu no gaudeix d’aquest dia addicional. 
 
II. Atesa la potestat autoorganitzadora de la corporació, queda palès l’existència de cobrir una sèrie de 
serveis per part de la plantilla de la Policia Local d’aquest Ajuntament durant la totalitat de l’any en curs 
que permeti garantir uns mínims de qualitat en els serveis. 
 
III. Ambdues parts acorden l’establiment d’una compensació econòmica que es farà efectiva 
voluntàriament per cada treballador, amb l’objecte de garantir que la signatura d’aquest document 
serveix per no afectar l’efectivitat del servei de torns i millorar de manera indirecta el nombre d’efectius 
de serveis, com a contraprestació d’una prolongació de jornada de treball anual de 150 hores i que 
corresponen als 18 dies festius anuals  indicats a l’apartat I, bé per haver d’acudir per servei ordinari a 
prestar servei certs dies festius dels legalment establers i no gaudir-los un altre dia, bé per no gaudir en 
un altre dia, el dia de franquesa gaudit en festiu. 
 
IV. L’abonament es farà en concepte de complement de productivitat per PROLONGACIÓ DE 
JORNADA, a més de la retribució habitual, amb la quantitat anual de 4.626 euros (es retribuirà amb 
equivalència al preu marcat per hora extraordinària treballada en festiu multiplicat pel número d’hores 
efectivament treballades per festiu tal com estipuli el conveni, acord o pacte), que s’abonarà en 12 
pagues mensuals. A més, amb la quantitat de 135 €, que s’abonarà com a complement de productivitat, 
per cada dia festiu efectivament treballat i que tingui la consideració de festiu.  
  
ACORDEN 
 
1. L’adhesió al complement de productivitat per PROLONGACIÓ DE JORNADA suposa la realització 
de 150 hores anuals addicionals a la jornada ordinària (en concepte del treball realitzat durant els dies 
festius oficials del calendari laboral), i que la seva equivalència econòmica prevista serà de 385,50 € 
mensuals per agent, a més de 135 € per dia de treball efectiu realitzat en un dels dies abans indicats i 
que ostentin aquesta consideració, quantitats que seran incrementades anualment amb l’IPC, atenint-se i 
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actualitzant-se també al que marca el punt IV de l’exposició i sense perjudici de poder-se veure 
augmentada l’esmentada quantitat prèvia negociació amb la part sindical.  
 
2. Les retribucions referents a la realització de cada un dels festius treballats la quantitat d’aquets serà 
abonada en concepte de productivitat i serà abonada dins la nòmina següent als festius treballats.  
(exemple: la suma de tots els festius treballats dins del gener per un treballador serà abonada, la seva 
totalitat, dins de les retribucions de febrer).   
 
3. L’esmentat acord tendrà vigència amb efectes retroactius a partir de l’1 de gener de 2017 fins al 31 de 
desembre de 2017, i es prorrogarà cada any fins que una de les dues parts el denunciï amb una antelació, 
com a mínim, de dos mesos. 
 
4. S’estableix que la denúncia, si es produeix, s’ha de fer mitjançant una comunicació escrita, que s’ha 
d’enviar a la part interessada . En qualsevol cas, i mentre es negocia el pacte denunciat, el pacte anterior 
ha de continuar vigent a tots els efectes.  
 
5. Qualsevol de les parts que vegi incomplida la seva part serà, prèviament al conflicte, objecte 
d’aclariment per part de la Mesa General de Negociació de l’Ajuntament d’Artà.  
 
6. L’adhesió a aquest acord sempre serà de caràcter voluntari per part de cada un dels treballadors, els 
quals decidiran en el transcurs de cada any elegir entre: 
 
a) Gaudir els festius tal com marca el Pacte sobre les condicions generals de treball del personal 
funcionari de l’Ajuntament d’Artà de 2006. 
b) Adherir-se a aquest acord. 
 
És per això, i en virtut de l’esmentat anteriorment, que signen per duplicat aquest document en el lloc i 
la data indicats.>> 
 
El portaveu d’UIA, el Sr. Alzamora, diu que la Llei 7/1985, de règim local, estableix que la 
competència per signar aquest tipus d’acord és del batle i que, per tant, no entén per què s’ha de ratificar 
pel plenari. Per aquest motiu, diu que no hi votaran a favor, no perquè estiguin en contra de l’acord, sinó 
perquè pensen que no es tracta d’una competència del Ple. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que hi votaran a favor i que volen donar el seu suport al comandament 
de la Policia Local per tota l’ajuda que s’està donant i la implicació amb la Policia. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, comenta que a les comissions informatives ja va dir que el seu grup 
pensa que qui fa la feina l’ha de cobrar. Fan falta municipals i això és un tema molt important que s’ha 
de solucionar. Pensa que hauria estat millor que, abans de signar aquest conveni, s’hagués demanat 
l’opinió i no fer-ho ara, a posteriori. 
 
El batle diu que hi havia divergències per dur-ho a plenari i es va decidir de fer-ho així, i també 
manifesta que es va convidar tothom a la reunió de la Mesa de Negociació i no hi anà ningú. 
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Tot seguit, els reunits acorden, per 8 vots a favor (PSOE, PI, AA i PP) i 5 abstencions (UIA), ratificar 
l’Acord entre la Policia Local i l’Ajuntament d’Artà en concepte de complement retributiu de 
productivitat per serveis extraordinaris en substitució dels festius (prolongació de jornada). 
 
 
6. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta Govern Local de 19 de juliol de 2017 relatiu a la 
designació de les festes locals per a l’any 2018 
 
A continuació, es transcriu la proposta: 
 
<<Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han de 
determinar dues festes locals en l’àmbit municipal; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 
 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 29 de juny, Sant Pere 
 
c) Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
d) Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.>> 
 
Vist que ningú té res a dir, tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta 
Govern Local de 19 de juliol de 2017, relativa a la designació de les festes locals per a l’any 2018, el 
qual es transcriu a continuació: 
 
<<a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 
 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 29 de juny, Sant Pere 
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c) Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
d) Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.>> 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a eliminar 
l’ús de coets per anunciar les festes 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, transcrita literalment, diu: 
 
<<És un costum estès i generalitzat que, quan s’inicia un acte inclòs en els programes de festes, 
s’amollin un o dos coets per anunciar l’esdeveniment. Segurament tengué el seu origen com a 
mecanisme per avisar la ciutadania que la festa començava i perquè hi poguessin assistir. Un costum 
semblant el trobam en les campanes de l’església, que avisen dels esdeveniments religiosos que s’han 
d’oficiar. O, antigament, per avisar la ciutadania de diferents esdeveniments excepcionals. 
 
Avui dia, però, la societat ha evolucionat i té molts de mitjans per assabentar-se dels actes que es fan a 
les festes: el programa mateix, que es reparteix porta a porta; els mitjans de comunicació, que es fan 
ressò dels actes festius dels pobles; les xarxes socials, que faciliten la immediatesa informativa; o les 
comunicacions digitals, que són un canal més d’accés ciutadà. 
 
A més, hi ha bastants estudis científics que coincideixen en afirmar que l’ús de la pirotècnica és nociva 
per a les persones i els animals. 
 
En els humans, el nadons, els ancians i les persones convalescents suporten, amb incomoditat i 
malestar, el renou i la contaminació acústica provocada pels coets. També persones amb capacitats 
diferents i hipersensibilitat sensorial, com és el cas de les persones autistes, pateixen les conseqüències 
de la pirotècnia: por, estrès, palpitacions, taquicàrdia, infarts, afectació al sistema immunitari i, en cas 
de malaltia, l’empitjorament de la salut del pacient. 
 
Segons un article publicat a la revista digital El Hablante, una revista per a l’intercanvi de l’opinió 
sobre el TGD i els trastorns de l’espectre autista, explica que una de les conseqüències més importants 
en les persones que pateixen autisme és l’estrès. El factor comú és la impossibilitat de processar 
psicològicament l’impacte que produeix l’explosió pirotècnica. Aquest estrès pot ser de diversos graus. 
Segons la presidenta de la Fundació ANIA (Ajuda per als Nens amb Autisme), Myriam Molina, les 
oïdes de les persones autistes són molt sensibles. Per això, quan hi ha una explosió pirotècnica, es tapen 
molt fort, tenen crisis de plors, crits o, fins i tot, arriben a autolesionar-se. Prenen una posició molt 
agressiva per comunicar que el renou els molesta. 
 
En el cas dels animals, el seu patiment és encara més gran, en ser la seva oïda molt més sensible al 
renou. Els esclats dels coets afecten el sistema nerviós dels animals, generant quadres d’estrès i 
inestabilitat emocional i agreugen la seva salut. Palpitacions, taquicàrdia, dificultat per respirar, 
hipersalivació, tremolors, nàusees. A més, també pateixen afectacions al timpà, pertorbant la seva 
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capacitat auditiva. El gran renou els provoca una reacció de desconcert, atordiment, por i angoixa, i 
pèrdua del sentit de l’orientació. Els cans solen sentir por i, si fugen, poder ser víctimes d’accidents o 
perdre’s; les aus reaccionen amb taquicàrdies que els poden provocar la mort; els insectes i altres 
animals petits poc poden fer per no resultar ferits pels coets, ja que, per a ells, és un explosiu de grans 
dimensions. 
 
Per tots aquests motius, UIA proposa l’adopció del següent  
 
ACORD: 
 
Deixar de tirar coets, l’Ajuntament d’Artà, a l’hora d’anunciar actes, per evitar els efectes negatius que 
tenen sobre les persones i els animals.>> 
 
El Sr. Alzamora explica que, amb aquesta moció, volen obrir el debat i proposen un acord senzill. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, comenta que és un acord tan senzill que és inútil. Creu que és un tema 
seriós i no creu que s’hagi de tractar així, només encetar el tema i no fer res més. Amb l’eliminació dels 
coets no aconseguiran res i, per això, hi votaran en contra. Si es tractàs seriosament, el seu vot seria 
diferent. 
 
El batle diu que es té una gran respecte tant per les persones que ho pateixen com pels animals i, per 
això, entenen que, si es posen amb el tema, s’hauria de ser valent  i obert i anar més enllà. Creuen que 
aquesta moció no serveix per res i hi votaran en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, entén que els coets són símptoma de festa i li sap greu si a algú li pot 
molestar o fer mal, però, com aquesta, hi ha moltes altres coses i no sabria com explicar aquesta moció 
a la gent del poble, perquè ell mateix no la pot entendre. Això implicaria, també, xerrar de les festes de 
Sant Antoni i moltes altres. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, li sembla poc coherent i poc pertinent. Es pot obrir el debat, però si s’hi 
inclouen moltes més coses. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, se sorprèn que els demanin més valentia, quan aquí ningú no vol dir 
res i ningú no vol participar ni proposar coses. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 5 vots a favor (UIA) i 8 vots en contra (PSOE, PI, AA i PP), no 
s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per subvencionar el 
transport als estudiants d’educació postobligatòria (cicles superiors i batxillerats) que han d’anar 
fora del municipi per poder realitzar els seus estudis 
 
La Sra. Santandreu, regidora d’UIA, explica la moció, que, transcrita literalment, diu: 
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<<Malauradament, en termes generals, els ciutadans de les Illes no podem agrair els progressos que 
s’han dut a terme en referència a les polítiques de transport públic. Els ciutadans illencs sabem que els 
desplaçaments a altres pobles i indrets de l’illa generalment es realitzen amb transport privat, ja que la 
gestió del transport públic és insatisfactòria i insuficient. 
 
De retruc, aquesta passivitat i indecisió per part de l’Administració pública a l’hora de dissenyar 
polítiques de transport públiques, econòmiques i sostenibles, recau i perjudica les necessitats importants 
dels ciutadans. Concretament, una d’elles és el transport escolar de l’alumnat que ha d’anar a cursar els 
seus estudis fora del municipi perquè a la nostra localitat no hi ha l’oportunitat d’estudiar (batxillerat 
artístic, cicle formatiu d’administració de sistemes informàtics en xarxa, cicle formatiu d’automoció, 
cicle formatiu en màrqueting i publicitat, etc.) 
 
Els estudiants que decideixen fer aquesta passa es veuen afectats pel tema del transport escolar, ja que la 
majoria de vegades no existeix la possibilitat del transport escolar ordinari i han d’assumir una despesa 
econòmica, la del desplaçament, que provoca un greuge comparatiu amb l’alumnat que sí pot cursar els 
seus estudis en el municipi. 
 
En aquest sentit, aquesta moció planteja adequar unes beques o subvencions de transport per als 
estudiants que han d’anar a fora a cursar els seus estudis. Per a ells, de ben profitós serà poder comptar 
amb una quantitat determinada per efectuar els desplaçaments que repercutirà en benefici de la seva 
educació i professionalització. 
 
És per això que el grup municipal Unió d’Independents d’Artà té a bé proposar els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Estudiar la possibilitat d’aplicar unes beques de transport per a l’alumnat d’educació postobligatòria, 
cicle superior i batxillerat i especial que no pot cursar els seus estudis al municipi i s’ha de desplaçar a 
un altre poble de l’illa. 
 
2. De cara al setembre, realitzar unes preinscripcions de l’alumnat que es pugui adherir a aquesta beca 
per tal de tenir constància de la quantitat necessària per pressupostar en el pressupost de 2018.>> 
 
El batle proposa que es deixi la moció damunt la taula, perquè ho ha mirat aquesta setmana i, 
efectivament, hi ha beques que ja cobreixen aquestes necessitats. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, proposa també deixar-ho damunt la taula. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que també s’haurien d’incloure les persones que volen fer cicles 
formatius. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, creu que s’ha d’estudiar millor aquesta moció. 
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La Sra. Santandreu diu que li ve de nou que ara es demani que es retiri i es deixi damunt la taula, perquè 
se’n va parlar a les comissions informatives i es va dir que, si algú trobava informació sobre el tema, la 
donàs als altres i no es duria al Ple. Per això, diu que ara no la retiraran. 
 
El batle diu que és qui presenta la moció qui l’ha de preparar i estudiar abans de dur-la a Ple, i no 
demanar als altres que facin la seva feina. El PSOE votarà en contra i al setembre en duran una de ben 
treballada. 
 
La Sra. Comas diu que en una setmana no poden demanar a l’Equip de Govern que els faci la feina que 
ells no han fet. Pensa que les coses no es fan així. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 vots en contra (PSOE, PI i AA), 
no s’aprova per falta de quòrum en la votació. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a l’adequació, la 
neteja i el manteniment del camí de Can Pentinat, a la Colònia de Sant Pere 
 
El Sr. Arnandis, regidor d’UIA, explica la moció, que es transcriu a continuació: 
 
<<La Colònia de Sant Pere està formada per diversos nuclis: Montferrutx, s’Estanyol i la Colònia, 
pròpiament dit. Les connexions entre ells són diverses, enllaçant-se, sobretot, a primera línia de costa. 
D’aquí la necessitat d’ampliar i/o millorar l’oferta d’accés per la part alta de la població. 
 
Per exemple, les persones que volen accedir a la zona de Montferrutx des de la Colònia o a l’inrevés es 
troben amb una controvèrsia. I, com si d’un personatge de conte es tractàs, han d’escollir entre accedir-
hi pel camí llarg i segur o per l’irregular però molt més curt. 
 
El camí llarg transcorr per dins del nucli de població devora de la costa. En ser llarg i no directe 
afavoreix l’ús del vehicle privat. L’altre accés, el que centra aquesta moció, transcorr pel camí conegut 
com a camí de Can Pentinat. Aquest camí és un accés directe i el seu estat natural afavoreix el passeig a 
peu o en bicicleta. És de propietat privada i pertany als propietaris o les propietàries de les parcel·les 75, 
76, 77, 78, 81, 89 i 90 (possiblement també les 07, 12 i alguna altra) del polígon 3 d’Artà, segons consta 
en la informació cadastral. 
 
La ciutadania ha sol·licitat recentment l’adequació del camí i la seva neteja, ja que es considera que no 
està en condicions salubres de ser-ne transitat a causa de la brutícia dels excrements de cans i 
l’abandonament dels marges del camí per manca de neteja amb la més que probable proliferació de rates 
i altres espècies perilloses per a la salut. Cal remarcar la intenció de mantenir el camí tal com està sense 
modificar ni alterar el seu estat natural (fora ciment), ja que les característiques rurals o rústiques del 
terreny són del gust de la ciutadania i, tot i que l’Equip de Govern s’ha compromès verbalment a fer-ho, 
trobam oportú un compromís ferm. 
 
Fins i tot, hi ha damunt la taula la proposta de fer servir la dotació econòmica destinada als pressuposts 
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participatius per a aquest fet. Consideram, però, que aquesta acció és ben necessària per al benefici de 
tots i totes residents tant del nucli de la Colònia com de Montferrutx i que no hauria de dependre de 
prioritats en la presa de decisions. De la mateixa manera que pensam que, si les feines les realitza la 
Brigada Municipal, no és necessària cap dotació econòmica extra. 
 
És per això que el grup municipal Unió d’Independents d’Artà proposa adoptar els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Convenir o acordar amb els copropietaris o copropietàries del camí de Can Pentinat l’ús com a camí 
de pas.   
 
2. Convenir o acordar amb l’Ajuntament el compromís regular de neteja i de manteniment del camí a fi 
de garantir-ne les condicions salubres per a les persones que hi transiten.>> 
 
El batle explica que és una proposta que va a pressupostos participatius i que, per això, hi votaran en 
contra; a més, diu que les actuacions que es demanen a la moció ja s’estan fent des de fa temps. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor, però creu que s’ha de fer amb tots els altres 
camins. També vol demanar si el camí és privat a o públic, perquè ell creu que no és privat. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que hi votarà en contra, perquè diu que s’ha fet molta feina en 
aquest camí i que no hi ha cap problemàtica, i que li consta que regularment s’hi fa feina. 
 
El Sr. Arnandis diu que la propietat és privada i que sí, que s’hi està treballant, però el motiu de la 
moció, que és una demanda ciutadana, és que això es regularitzi, que sigui un acord ferm i regulat. 
 
El Sr. Gili pensa que és una moció inútil, en el sentit de no necessària. 
 
El batle diu que hi ha un pressupost que presentà l’entitat i que no té res a veure amb el que fa la 
Brigada, i això és que va a pressupostos participatius. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 en contra (PSOE, PI, AA), no 
s’aprova per falta de quòrum en la votació. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, del compte general de l’exercici de 2016 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Gili, explica que es tracta d’un acte formal, perquè ja es dictaminà per la 
Comissió Especial de Comptes, que es va exposar al públic i que no hi ha hagut cap al·legació. 
 
Ningú té res a dir, excepte la Sra. Maria, regidora d’UIA, que adverteix d’una errada en un dels 
informes de Secretaria, que diu “2017” en lloc de “2016”. 
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Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2016, comprès pel compte general del mateix Ajuntament.  
 
2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que l’integra, a la 
fiscalització de la Sindicatura de Comptes de les Illes Balears, tal com estableix l’article 212.3 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, i en acompliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i la resta de normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques. 
 
 
11. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2017 
 
Els reunits es donen per assabentats. 
 
 
Abans de passar als precs i preguntes, el batle vol demanar la inclusió, per urgència, d’un punt en 
l’ordre del dia. Explica que es tracta de la ratificació d’un acord de la Junta de Govern Local de 26 de 
juliol de 2017, amb què s’aprovà un conveni tipus amb el Consell de Mallorca per poder participar en la 
convocatòria de subvencions per a la instal·lació i/o adequació d’hidrants per a emergències, del 
Departament de Desenvolupament Local del Consell de Mallorca. Explica que l’últim dia per presentar 
la documentació, que era el mateix dia 26, es varen adonar que, entre la documentació que s’havia de 
presentar, hi havia un certificat de l’acord de Ple que aprovava aquest Conveni. Per això, i en converses 
amb el Consell, es va aprovar per Junta i, ara, es vol ratificar pel plenari. 
 
A continuació, el batle proposa ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia d’aquest nou  punt.  
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia del 
punt “Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017 relatiu a 
l’aprovació del Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per a 
instal·lació i/o adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà”. 
 
P1. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017 relatiu a 
l’aprovació del Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà 
per a instal·lació i/o adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà 
 
Tot seguit, s’explica la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
 
<<Vist l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017, que, copiat literalment, diu: 
 
“Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per a 
instal·lació i/o adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà 
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Vist que el Consell Executiu del Consell de Mallorca, en la sessió de 17 de maig de 2017, adoptà 
l’acord d’aprovar el Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i els ajuntaments de 
població superior a 4.000 habitants i inferior o igual a 8.000 habitants i als ajuntaments que no varen 
obtenir ajuda a la fase anterior per a la instal·lació i/o adequació d’hidrants en el seu terme municipal 
per atendre qualsevol tipus d’emergència; 
 
Vist que, d’acord amb aquesta convocatòria, l’Ajuntament d’Artà ha d’aprovar el conveni esmentat, el 
qual es troba adjunt a la documentació del Consell, com a annex I; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per 
a la instal·lació i/o adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà. 
 
2. Facultar el batle per signar aquest conveni. 
 
3. Ratificar aquest acord en el proper plenari que es dugui a terme. 
 
4. Trametre aquest acord al Consell de Mallorca i al Departament de Secretaria d’aquest Ajuntament.” 
 
Vist que és necessari ratificar l’acord de la Junta de Govern Local esmentat pel Ple de l’Ajuntament; 
 
Per això, es proposa al Ple de l’Ajuntament que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017 relatiu a l’aprovació del 
Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per a instal·lació i/o 
adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà. 
 
2. Trametre aquest acord al Departament de Desenvolupament Local del Consell de Mallorca.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, demana si, encara que l’acord de Ple sigui posterior, anirà bé. 
 
El batle comenta que ho han xerrat amb el Consell i que els han dit que sí. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017 relatiu a l’aprovació del 
Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per a instal·lació i/o 
adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà. 
 
2. Trametre aquest acord al Departament de Desenvolupament Local del Consell de Mallorca. 
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12. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que només UIA ha presentat escrit de precs i preguntes. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE PRESENTA UIA 
 
Precs  
 
- Encara no han donat resposta a la impugnació d’UIA del procés d’adjudicació de les obres de la plaça 
del Conqueridor, carrer de Montserrat Blanes i carrer de Ramon Llull. En plenaris passats demanàrem 
que es fes la resposta per escrit, tal com s’havia fet la impugnació. Ens diguéreu que compliríeu els 
terminis, que segons vosaltres només us limitàreu a dir que 6 mesos després de la resolució tàcita es pot 
posar el contenciós administratiu. Però insistim i demanam que ens doneu resposta per escrit tal com es 
va fer la impugnació.  

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
- En una notícia publicada en la darrera edició del Bellpuig, un ciutadà fa palès el fet que els senyals de 
trànsit des de Cala Rajada i Capdepera desvien el trànsit rodat cap a Manacor i Palma per Artà. 
Demanam que es notifiqui aquesta circumstància al Consell de Mallorca, de manera que aquest trànsit 
circuli en direcció a Son Servera i així evitar aglomeracions per dins el nostre municipi.  

 
Resposta: Verificarem aquest fet i, si de cas, posteriorment ho posarem en coneixement del Consell de 
Mallorca. 

 
- Donam suport a l’expedient sancionador del SEPRONA contra un veí per abocar deixalles en espais 
de domini públic, concretament en el camí de cala Torta. Lamentam, però, que sigui per la quantitat 
mínima que es pot fer, 300,01 euros, ja que consideram aquests fets són no només perillosos per la 
possibilitat de provocar incendis sinó nocius per a la imatge del nostre municipi i del nostre entorn.  

 
- Celebram la instal·lació d’elements dissuasius que eviten l’accés i l’aparcament de vehicles 
motoritzats a la primera línia de costa a la zona de la cala dels Ermitans, tal com havíem demanat en 
diverses ocasions. 

 
Hisenda 
 
- Ens diguéreu que el mes de gener de 2017 es faria la nova liquidació per l’ocupació de la via pública a 
l’empresa que ocupa la via pública del carrer de Montferrutx de la Colònia. El mes passat encara no 
s’havia feta. Ja s’ha fet? Per quin import? Fins quan? 

 
Resposta: És una obra que encara s’està fent i que, probablement, durarà tot l’any i, per tant, entenem 
que tenim tot l’any per fer-la. 
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Infraestructures 
 
- El mobiliari urbà, especialment el del carrer de Ciutat, està en un estat deplorable, tant de neteja com 
de manteniment. Als plenaris passats demanàrem que féssiu les actuacions oportunes per revertir 
aquesta situació que dona tan mala imatge. El regidor ens va dir que feien molta feina per millorar-ho i 
que s’estaven valorant les necessitats del carrer de Ciutat. A dia d’avui, no hem vist cap millora. Quines 
feines concretes es tenen previst fer per esmenar aquest estat d’abandonament? 

 
Resposta: Llevar tot el mobiliari antic i reposar-ne de nou segons les noves necessitats del carrer. 

 
- És el quart ple en què feim aquesta pregunta: en data 20 de març la DG d’Energia i Canvi Climàtic 
demanava a l’Ajuntament quin era l’interès real per fer-hi arribar la instal·lació de gas natural. Demana 
que s’expliqui si l’arribada del gas natural és una qüestió que hagi suscitat interès per part de la 
ciutadania o sectors econòmics. En els plenaris passats ens diguéreu que encara no hi havíeu fet feina. 
Quines passes heu fet? Heu detectat aquest interès? Heu fet qualque actuació per conèixer l’opinió 
ciutadana i dels sectors econòmics? 

 
Resposta: No hem fet cap actuació en aquest sentit. 

 
- Al plenari del mes d’abril férem un prec per tal que s’instal·lin més senyals d’aparcament (P) a 
diferents carrers de la zona de na Pati, ja que els que hi ha no són suficients o prou clars a l’hora de 
guiar el trànsit turístic en aquesta zona. Ens contestàreu que es traslladaria a la Policia Local. Al plenari 
de maig us demanàrem què havia informat la Policia i ens diguéreu que encara no ho havia fet i que 
esperàveu a fer-ho tot junt, en haver-hi instal·lat el centre de salut nou. La regidora va insistir que el 
problema era greu i que s’instal·lassin aquests senyals. Diguéreu que ho miraríeu. Què heu fet?  

 
Resposta: S’hi està fent feina a partir dels accessos per a vianants i rodats que s’han definit per a la 
rehabilitació de l’aparcament. 
 
- Dia 13 de juny l’empresa que s’encarrega de fer l’auditoria de seguiment de l’empresa concessionària 
de la neteja viària i la recollida de residus va entregar l’auditoria de seguiment de 2016. Va resultar que 
era només la del seguiment d’un trimestre de 2017. Les conclusions a què arriba són demolidores quant 
al compliment de les obligacions contractuals de l’empresa. Tot i això, ens diguéreu que estàveu 
estudiant les conclusions i que hi havia un parell de coses amb les quals no estàveu conformes. Ens 
podeu dir les principals conclusions d’aquella auditoria? Quins són els punts amb què no estau 
conformes? Quines actuacions pensau fer per exigir el compliment dels compromisos? Demanam que 
faceu un seguiment de les feines per tal de millorar la imatge del poble que es dona a la ciutadania.  

 
Resposta: Les principals conclusions les teniu a l’auditoria, s’han fet les reunions pertinents per aclarir 
la situació. 

 
- En un registre d’entrada l’empresa concessionària de la recollida de residus i neteja viària fa una sèrie 
d’al·legacions a l’empresa que els ha fet l’auditoria. Ens podeu informar de quines són les al·legacions 
que han fet? Ja han obtingut resposta per part de l’empresa auditora? Quina?  
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Resposta: Les teniu al document d’al·legacions; encara no s’han contestat. 

  
- Hi ha una petició perquè el carrer de l’Abeurador sigui de doble direcció també per a bicicletes i per a 
motocicletes. Què heu contestat? Si no ho heu fet, què contestareu? 

 
Resposta: L’estam estudiant; no hem pres cap decisió. Ara estam centrats en les festes; després ho 
mirarem i contestarem a la persona que ha fet la instància i, si voleu, després us informarem. No és 
només una decisió política. 
 
Urbanisme 
 
- Segons ens diguéreu en el plenari passat, hi havia diferents interpretacions sobre la moratòria per 
donar llicències en urbanitzacions sense clavegueram. Concretament, la qüestió era si a partir del 17 
d’agost es podrien continuar donant llicències a Betlem i Sant Pere. Ja teniu un posicionament definit? 
Es podran continuar donant llicències a partir del 17 d’agost?  

 
Resposta: No és un posicionament particular de l’Ajuntament, veurem tots els informes. Pensam que 
no. 

 
- La paret de la finca de la parcel·la 138 del polígon 12 caigué el gener de 2017. Per què no s’ha reparat 
encara?  

 
Resposta: Perquè no tenim tota la disponibilitat pressupostària que necessitam. 
 
- Després de dedicar tants de recursos i temps en un tema privat com va ser la moció presentada per 
l’Equip de Govern sobre la residència al polígon dels Pujols, ens diguéreu que hi havia uns nous 
inversors francesos interessats i que féreu una reunió amb ells. En quin punt es troba actualment?  

 
Resposta: No hi ha novetats. 

 
- Hi ha hagut reclamacions per la invasió d’espais de les terrasses a la plaça del Conqueridor, 
sol·licitant-ne la seva delimitació. En el plenari passat no s’havia contestat ni fet res a l’espera del nou 
enginyer. Ara que ja hi és, s’ha contestat la demanda? Quines passes s’han fet al respecte?  

 
Resposta: Va venir la setmana passada, es va posant al dia en tots els temes. 
 
- Arran d’unes queixes, per renous i olors, d’un ciutadà, l’any passat aquesta regidora va demanar 
consultar un expedient d’obres i activitats. Aquest expedient tenia algunes incidències i temes pendents 
de resoldre. Durant els darrers dos anys aquest ciutadà havia sol·licitat en diverses ocasions als anteriors 
batle, Sr. Bartomeu Gili, i regidor d’Urbanisme, Sr. Manolo Galán, que es resolgués aquesta situació, 
però pareix que això o no ha interessat o no ha estat possible. Darrerament ha tornat a fer les mateixes 
gestions amb l’actual batle i l’actual regidor d’Urbanisme. Curiosament, són les mateixes persones, però 
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amb distints càrrecs. Supòs que tant l’un com l’altre saben de quin ciutadà xerram i a quin expedient 
d’obres i activitats em referesc. Com està aquest tema? Que s’ha fet al respecte?  

 
Resposta: Preferim les preguntes clares, perquè hi ha més d’un ciutadà que s’adreça a nosaltres, si ho 
posen clar ho contestarem de seguida. 
 
- Un ciutadà de la Colònia de Sant Pere es queixa del mal provocat pel cabrum del veïnat. Què s’ha fet 
al respecte? S’ha parlat amb ambdues parts? Què s’ha acordat?  

 
Resposta: No en tenim notícia.  
 
- El rebut del gas del 2n trimestre s’apuja a 3.431,07 euros i el de la llum del mateix període, a 
33.600,31 euros. S’ha pensat cap actuació per a l’estalvi econòmic i energètic en aquestes àrees? 

 
Resposta: S’han reparat les plaques del Teatre després de la negativa a fer-ho durant la legislatura 
passada; a l’agost es dotaran de plaques solars Na Caragol i, segurament, ens presentarem a noves 
convocatòries de subvencions. 

 
- Hi ha entrada una denúncia contra una activitat, segons el denunciant il· legal i il· legalitzable, en el 
carrer de la Mar, número 61, de la Colònia de Sant Pere. I demana que es prenguin mesures per tancar 
aquesta activitat. Quines actuacions s’han realitzat? Què s’ha contestat al denunciant?  

 
Resposta:  
- Obertura d’exp. de disciplina urbanística 16/2017 per “pavimentació de terrassa exterior d’aprox. 
125 m2, i pèrgola de fusta de 47 m2, situades a la zona de protecció de costes”, decret d’inici de 
protecció de la legalitat urbanística (PLU), de 19/05/2017. 
- Denúncia amb RGE núm. 4081, de 03/07/2017. 
- Exp. d’activitats 53/2016. Enviada notificació s/informe jurídic emès en raó a la denúncia, promotor 
RGS núm. 1732, de 12/07/2017 (notificada el 17/07/2017), denunciant RGS núm. 1731, de 12/07/2017, 
les quals adjunt. 
- Entrega de nova documentació per part del promotor (RGE núm. 4580, de 26/07/2017) per a 
ampliació de llicència de l’activitat del local destinat a immobiliària i cafeteria, i legalització de les 
obres de pèrgola en terrassa. Pendent que ho vegin els tècnics (enginyer/assessor jurídic). 
 
- Respecte de la disciplina urbanística en el nostre municipi que realitza l’Agència de Disciplina 
urbanística: 
 
· Quants d’expedients sancionadors s’han iniciat el 2016?  
 
Resposta: 

Inici exp. PLU: dotze 
Inici exp. sancionador: quatre 
 

· Quin import s’ha cobrat per aquests expedients el 2016?  
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Resposta: Només s’ha posat una multa (450 €), ho veuran al resum. 

 
· Quin import ha revertit l’Agència a l’Ajuntament el 2016?  

 
Resposta: Cap. 

 
· Quants d’expedients de retorn a la legalitat urbanística s’han iniciat el 2016?  
 
Resposta: 

Inici exp. PLU: dotze 
Inici exp. Sancionador: quatre 
 

· Quants d’expedients de retorn a la legalitat urbanística s’han resolt favorablement i s’han pogut 
legalitzar el 2016?  

 
Resposta: Tres que ja han obtingut llicència. N’hi ha diversos de pendents. 

 
· Quants d’expedients de retorn a la legalitat urbanística han dictat ordre de demolició el 2016?  

 
Resposta: Un. 

 
· Quants se n’han executat? 
 
Resposta: Cap 

 
Mobilitat 
 
- Un veí reclama a l’Ajuntament la reparació dels mals causats en el seu vehicle per la rampa situada en 
el carrer de Cristòfol Ferrer Pons, a l’alçada del número 13. A més, demana la seva eliminació per evitar 
futurs perills. Què es pensa fer al respecte?  
 
Resposta: No tenim constància de cap rampa feta al carrer de Cristòfol Ferrer Pons a l’alçada del 
número 13. [Es dona el núm. de registre, que és el 4342/2017] 
 
- En el passat plenari ens comunicàreu, a l’efecte d’una pregunta nostra, que durant la setmana del 26 al 
30 de juny es procediria a la retirada dels vehicles mal aparcats i/o abandonats dels quals alguns veïns es 
queixaven. Quants se n’han retirat? 
 
Resposta: No m’han passat la informació. Tan prest com me la facin arribar, la hi traslladaré. 
 
Festes 
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- Per altra banda, segons l’article 2, en què s’estableixen les funcions de la Comissió, el punt 6 concreta 
que haurà de conèixer i valorar els pressupostos de les festes, així com la liquidació, detalladament, de 
l’any anterior. Segons ens consta, no s’ha informat com es gastaren els doblers el 2016. Per què no es 
compleix el Reglament de festes aprovat pel Ple? Per què no voleu complir amb les obligacions de 
transparència? 
 
Resposta: Com ja es va dir al passat plenari, és el primer pic que es fa servir aquest Reglament i com a 
tal feim errors. A la darrera Comissió de Festes d’Artà s’havia previst donar aquesta informació, però es 
va allargar molt perquè es debatia un tema urgent i es va fer massa tard. En un principi, es va dir de fer 
una comissió extraordinària, però després es va decidir que seria molt interessant fer una Comissió de 
Festes quan aquestes hagin acabat i poder valorar com han anat i s’aprofitarà per mostrar els comptes. A 
més, el punt 6 diu textualment “conèixer i valorar els pressupostos corresponents a les festes, així com 
la liquidació, detalladament, de l’any anterior”. En cap moment diu el moment concret en què s’ha de 
fer, així que encara hi som a temps. I bé, falta de transparència en un reglament amb 9 articles i que no 
s’hagi fet mig punt d’un dels articles…, però, què es farà, no crec que es pugui dir que és falta de 
transparència. 
 
Promoció econòmica 
 
- La Unión de Comerciantes Ambulantes de las Islas Baleares (UCA) ha enviat una carta de queixa al 
batle perquè els responsables en la presa de decisions del mercat d’Artà no els escolten ni donen 
resposta a les seves intervencions. L’Ajuntament d’Artà paga un servei de responsabilitat que ben bé ja 
podria donar resposta i, per damunt d’ell, el regidor responsable també hauria de tenir l’atenció i 
dignitat de respondre el que li demana aquesta associació. Com heu resolt la queixa?  
 
Resposta: S’han fet diverses reunions amb aquesta associació i el que passa és que hem de mirar pel bé 
de tot el mercat i no només d’un col·lectiu concret; estan ben atesos i contestats. 
 
- El passat 27 de juny, a les 9.30 hores, tengué lloc una reunió amb representants de la Conselleria 
d’Innovació, Recerca i Turisme, sobre la convocatòria d’inversions per a enguany. Qui hi va assistir? 
Quins projectes s’hi han presentat? 

 
Resposta: Bartomeu Gili. La reforma del mercat i el carril bici de la Colònia. 
 
Interior 
 
- Quan es constituiran els tribunals per cobrir les places d’assessor jurídic, tècnic de medi ambient i 
tècnic esportiu?  
 
Resposta: Al més aviat possible. 
 
- El mes passat demanàrem si tendrà dedicació i retribució el nou delegat de la Colònia. Ens diguéreu 
que ha de passar per plenari i no hi passarà. Però, com que es tracta d’un càrrec eventual, de confiança, 
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no és necessari que la seva retribució passi per plenari. Ho tornam a demanar: tendrà dedicació i 
retribució el delegat de la Colònia?  
 
Resposta: Tendrà la mateixa retribució que han tengut fins ara els diferents delegats de la Colònia. 
 
- Pel que sabem, hi ha reclamacions d’obligacions de tasques i de retribució per part de treballadors. A 
qui li pertany resoldre aquestes demandes, a l’ Ajuntament o a algun òrgan extern? 

 
Resposta: Com ja sabeu, es duen a terme les tasques pertinents per tal de poder tenir i aprovar per 
plenari la relació de llocs de treball de l’Ajuntament, obligació que mai no ha complit l’Ajuntament. 
Una de les tasques que s’han fet és preparar les fitxes de cada lloc de treball i, en alguns casos, de 
treballadors en concret. Se’ls ha comunicat tant el sou com les funcions que tenen i se’ls ha informat 
que tenen tres dies per tal de poder al·legar sobre les funcions o el sou que tenen. Això és el que estan 
fent els treballadors. 
 
Medi ambient 
 
- El passat dia 14 de maig, a les xarxes socials, una tuitaire va denunciar l’apropament irresponsable i 
il· legal d’una barca a la platja de cala Torta, en la qual és ben visible la matrícula. Demanàrem que ho 
posàssiu en coneixement de les autoritats competents perquè prenguessin les mesures pertinents. Ens 
diguéreu que no es podia llegir la matrícula. Es van facilitar noves imatges en què es veia clarament la 
matrícula. Ho heu fet? Si és que no, ho fareu?  
 
Resposta: No, no ho hem fet, però ho farem. 
 
- Tot i la bona acollida i assistència a tots i cadascuns dels actes de les festes de la Colònia, hi ha hagut 
queixes dels embalatges de plàstic emprats en la festa Holi que acabaren a la mar. Com així no es va 
preveure? Fa comptes la regidora prendre mesures al respecte?  

 
Resposta: Sí, a mi també em va arribar alguna queixa al respecte i es tendrà en compte per a què el 
proper any no es torni a repetir. Es pot estudiar un canvi d’ubicació perquè no hi hagi perill que arribi a 
la mar, però el més important seria conscienciar per tal que els assistents a la festa recollissin les bosses.  
 
Esports 
 
- En quin punt es troba el Pla director de la reforma del Poliesportiu Na Caragol? 
 
Resposta: Com vàrem explicar a les comissions informatives, hem sol·licitat al Consell de Mallorca 
ajuda a través del Pla d’ajudes per a inversions esportives municipals. Amb aquesta ajuda cercam poder 
dur a terme una actuació important dins l’any 2018, tal com ja hem dit en altres ocasions. 
 
Serveis socials 
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- En un registre d’entrada, la Conselleria de Serveis Socials i Cooperació informa l’Ajuntament de la 
possibilitat de signar un conveni de col·laboració per gestionar l’ampliació de serveis i horaris del 
Centre de Dia per a persones dependents que ja tenen plaça al centre. Quina resposta ha donat 
l’Ajuntament? 
 
Resposta: Hem parlat amb la Conselleria i, concretament, amb Andreu Horrach i Joan Manuel de la 
Rosa. S’han rebut dos escrits. Ens plantejam fer feina en l’ampliació de places del Centre de Dia i en 
arribar als veïnats de la Colònia abans d’ampliar franja horària i caps de setmana. Això és el que 
valoram en aquests moments amb les tècniques de treball social de l’Ajuntament. Per altra banda, s’està 
treballant en un estudi sobre vellesa amb Ballester, de la UIB, i Assumpció Matamalas per tal de tenir 
dades més concretes. En funció dels resultats de l’estudi, podrem valorar i veure si hem d’abordar altres 
necessitats o problemàtiques en relació a la cura dels nostres majors.   
 
Colònia de Sant Pere 
 
- Hem demanat en diverses ocasions sobre la manca de senyals perillosos d’algunes platges de la nostra 
costa, com ara Caloscamps, el caló dels Ermitans, els Maressos, na Clara… Esperam no haver de 
lamentar mals majors. Per què no hi ha aquests senyals que adverteixen dels perills? 
 
Resposta: Ho mirarem i donarem trasllat de la resposta. 
  
Cultura  
 
En el plenari de maig diguérem que l’Ajuntament té en propietat tres escultures d’artistes importants, 
una d’elles d’un escultor artanenc. Aquestes obres varen ser donades fa aproximadament 12 anys. 
Demanàrem que aquestes obres es posassin en un lloc públic del poble i així poder-ne gaudir d’elles tots 
els artanencs. Ens diguéreu que ho faríeu. Al plenari de juny ho tornàrem a demanar i ens diguéreu que 
féssim propostes. Això és el que us proposam: plaça del Collet, davant l’IES, carrer de Montserrat 
Blanes i jardins de Na Batlessa.  
 
Resposta: Moltes gràcies, ho tendrem en compte i mirarem la seva viabilitat. 
 
- En el plenari del mes de gener férem un prec perquè l’Ajuntament fes les passes necessàries per arribar 
a un acord amb la família de Mossèn Antoni Gili perquè el seu llegat pugui estar a disposició de la 
ciutadania, però no havíeu tengut resposta de la família. Ja heu valorat l’ús que se li pot donar? Us heu 
posat en contacte amb la família?  
 
Resposta: Sí, vàrem tenir una reunió amb una de les germanes, li vàrem dir que volíem saber quina era 
la seva intenció i ella ens digué que primer ho havia de xerrar amb la seva germana i que ens diríem si 
hi estan interessades. 
 
- En data 28 de juny de 2017 i amb RGE núm. 3948, la Sra. Maria Isabel Sancho Orell, exgerent de la 
Fundació Teatre d’Artà, reclama a l’Ajuntament d’Artà la quantitat de 63.273,15 euros d’indemnització 
per acomiadament. Què es pensa fer al respecte? Què s’ha contestat? 
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Resposta: Encara no s’ha contestat i es farà en base al que diran els informes que s’han encomanat.  
 
Patrimoni  
 
- Quan decidireu sobre Artalaiòtica 2018 o 2019?  
 
Resposta: Està decidit continuar. Estau ben convidats a participar en tot el procés de preparació i 
conceptualització de la fira.  
 
- Segons la informació que ens heu facilitat, la fira costà 31.707, 84 €, quan inicialment teníeu previst 
que en costàs uns 15.000 €.  
 
· Quines despeses de la fira han disparat el cost final?  
 
Resposta: No són partides concretes, es va decidir apostar fort per aquesta nova fira. Hi ha despeses que 
són inversió, com ara les monedes i la pàgina web. Si hi hagués hagut Feder, es podria haver prescindit 
d’aquestes (uns 3.800 euros i 1.600 respectivament). És una llàstima que, de tot l’informe que us vàrem 
fer arribar sobre la fira, només tengueu preguntes econòmiques i cap altra tipus de valoració a fer. 
 
· El cost final ha més que duplicat el pressupostat, de quines partides es fa comptes bestreure els euros 
necessaris? 
 
Resposta: Les que estaven pressupostades per a un possible projecte Feder a ses Païsses que no arribarà. 
Vàrem decidir expressament que les inversions quedassin a patrimoni, com s’havia pressupostat. Per 
cert, també es va demanar una subvenció a l’ATB de 14.760 euros, que no se’ns va concedir. 
Properament, hi ha previsió d’una altra subvenció al Consell, a la qual també ens presentarem. Seria 
interessant comptar amb la vostra interlocució política a ambdues administracions. La partida és la 
3361 62700 01. 
 
A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, explica que no han presentat preguntes perquè es tracta 
del Ple que es fa a la setmana de festes i no troben oportú fer-ne. Aprofita per donar les bones festes a 
tothom. 
 
Finalment, tot el plenari desitja unes bones festes de Sant Salvador. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 12 de desembre de 2016, 29 de maig de 2017 i 26 de juny 
de 2017. 
 
2. Acordar, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
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2.1. Expressar el rebuig de l’Ajuntament d’Artà de forma incondicional davant qualsevol tipus de 
violència que s’exerceixi contra la llibertat d’expressió de la població del Rif. 
2.2. Condemnar el menyspreu i la manca de respecte als drets humans i el segrest de la llibertat 
d’expressió de la ciutadania rifenya i dels mitjans de comunicació per les autoritats del Regne del 
Marroc. 
2.3. Instar el Govern de les Illes de les Balears a reclamar la llibertat de totes les persones activistes del 
Moviment Popular Rifeny i, també, a recomanar al Govern del Marroc la desmilitarització del Rif com 
a mesura per crear espais de confiança i per garantir l’exercici d’un diàleg normalitzat. 
2.4. Donar suport a les reivindicacions justes i democràtiques del Moviment Popular Rifeny i, en 
especial, a les reclamacions del Comunicat de la Coordinadora Europea de Suport al Moviment Popular 
Rifeny de 6 de juny de 2017, i instar les institucions pertinents, el Govern espanyol i la CE, a pressionar 
al Regne de Marroc per satisfer-les de forma pacífica, així com reconèixer el Moviment Popular Rifeny 
com a interlocutor polític a la mesa de negociacions. 
2.5. Instar el Govern a assumir la responsabilitat de la utilització d’armament químic al Rif per l’exèrcit 
espanyol dirigit per Alfons XIII com a crim de guerra, i a reparar el dany ocasionat. 
2.6. Hissar les banderes del Rif i del poble amazic cada 20 de juliol com a mostra de suport al poble 
rifeny, data en què estan convocades una vaga al Marroc i manifestacions a tot arreu. 
2.7. Donar trasllat d’aquest acord als Comitè de Solidaritat amb el Moviment Popular Rifeny, al 
Parlament de les Illes Balears, al Congrés dels Diputats, al Govern d’Espanya, al Consolat del Marroc a 
Illes Balears, a l’Ambaixada del Marroc a Madrid i als mitjans de comunicació locals. 
 
3. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
3.1. Prorrogar el servei de gestió de la Piscina Municipal amb el Club Natació d’Artà, SL, representada 
per Guillermo Roser Puigserver, per un període de 5 anys més, prorrogables per un altre període de 5 
anys més, sempre que s’acordi per ambdues parts amb una antelació de dos mesos a la finalització del 
termini d’aquesta pròrroga, tal com especifiquen els plecs de clàusules tècniques i 
economicoadministratives que varen regir el concurs d’aquesta concessió, aprovats pel Ple de 18 de 
setembre de 1997. 
3.2. Trametre aquest acord al Club Natació d’Artà, SL. 
 
4. Acordar, per 12 vots a favor (PSOE, PI, AA i UIA) i 1 abstenció (PP): 
4.1.  Aprovar el Pla d’ordenació i gestió sostenible del litoral d’Artà, al qual s’han d’incorporar els 
acords del Subcomitè de Xarxa Natura 2000 de la CMAIB. 
4.2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca. 
 
5. Acordar, per 8 vots a favor (PSOE, PI, AA i PP) i 5 abstencions (UIA), ratificar l’Acord entre la 
Policia Local i l’Ajuntament d’Artà en concepte de complement retributiu de productivitat per serveis 
extraordinaris en substitució dels festius (prolongació de jornada). 
 
6. Acordar, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta Govern Local de 19 de juliol de 2017, relativa a 
la designació de les festes locals per a l’any 2018, el qual es transcriu a continuació: 
<<a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 
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b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 
- 17 de gener, Sant Antoni 
- 29 de juny, Sant Pere 
c) Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
d) Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.>> 
 
10. Acordar, per unanimitat: 
10.1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2016, comprès pel compte general del mateix 
Ajuntament.  
10.2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que l’integra, a la 
fiscalització de la Sindicatura de Comptes de les Illes Balears, tal com estableix l’article 212.3 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, i en acompliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i la resta de normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques. 
 
P1. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia del punt “Ratificació, si 
s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017 relatiu a l’aprovació del Conveni 
tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per a instal·lació i/o adequació 
d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà”. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 26 de juliol de 2017 relatiu a l’aprovació del 
Conveni tipus de col·laboració entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà per a instal·lació i/o 
adequació d’hidrants per a emergències al municipi d’Artà. 
2.2. Trametre aquest acord al Departament de Desenvolupament Local del Consell de Mallorca. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària accidental, estenc aquesta acta. 
 
La secretària accidental     Vist i plau 

 El batle 
 
 
 


